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Societat
DISSABTE

3 D’OCTUBRE DEL 2009 9el Periòdic d’Andorra

TROBADA DEL CAP DE GOVERN AMB EL PERSONAL ADSCRIT A JUSTÍCIA

Bartumeu tracta amb el món judicial un
nou estatut per als seus treballadors
b

EL PERIÒDIC*
ANDORRA LA VELLA

Durant la reunió es
va plantejar com
millorar la seguretat
als locals de la Batllia

E
l cap de Govern, Jaume Bar-
tumeu, va reunir-se ahir a
la tarda amb representants
adscrits a l’administració

judicial per tal de tractar les pro-
blemàtiques d’aquest col.lectiu i in-
tentar treballar en polítiques es-
pecífiques que en millorin el funcio-
nament. A la trobada, realitzada al
Govern, hi van ser presents diferents
membres de l’associació del perso-
nal adscrit a l’Administració de la
Justícia. Per part de la Fiscalia gene-
ral, hi va acudir Trinitat Torra; per
part del Tribunal de Corts, Jordi
Ramírez, i Lina Gràcia i Xavier Bros-
sa van ser presents en representació
de la Batllia.

La reunió va servir per tractar i es-
tudiar l’estatut dels treballadors de
la justícia, un aspecte que preocupa
especialment el col.lectiu. Durant la
reunió també es van exposar altres
temes que l’Administració de
Justícia considera que s’han de mi-
llorar, com ara la seguretat als locals

de la Batllia. Finalment, Bartumeu
va comentar amb els presents aspec-
tes relacionats amb les futures ins-
tal.lacions i equipaments de la nova
seu de la Justícia, que està prevista
que s’ubiqui en uns terrenys del Prat
del Rull de la capital.

La reunió d’ahir va emmarcar-se
en la ronda de contactes que el cap
de Govern manté amb institucions i
associacions del Principat.

TREBALLAR PEL CODI CIVIL / D’altra
banda, el president del Grup parla-
mentari socialdemòcrata, Francesc

Rodríguez, va manifestar en una en-
trevista a aquest rotatiu la importàn-
cia i priorització d’impulsar la refor-
ma interna de la justícia. Concreta-
ment, Rodríguez va recalcar la ne-
cessitat d’aprovar el codi de procedi-
ment civil, una reivindicació que re-
c l a m e n t a m b é e l s o p e r a d o r s
jurídics. El codi de procediment té
com a objectiu la unificació de crite-
ris judicials, així com evitar confu-
sions i inseguretat a la Batllia. En
aquest sentit, Rodríguez va recalcar
que el treball per l ’aprovació
d’aquest codi civil ha d’estar a l’altu-

ra d’altres aspectes a regular, com és
la pròpia reforma fiscal.

Aquesta reforma de la justícia re-
clamada per Rodríguez contempla,
entre d’altres, una millora de les
condicions de treball dels batlles i
magistrats i una regulació de l’esta-
tut. També ha de potenciar l’eficièn-
cia i rapidesa en les resolucions i
ampliar els casos d’accés gratuït a la
justícia amb la finalitat que cap per-
sona deixi d’exercir els seus drets
per dificultats econòmiques que li
impedeixin acudir als tribunals. H
*societat@andorra.elperiodico.com

ONA MORANTE

33 Bartumeu, acompanyat del personal representant de l’Administració de Justícia, durant la trobada d’ahir.

b Francesc Rodríguez
reclama la necessitat
d’aprovar el codi de
procediment civil

EL PERIÒDIC
CANILLO

Reivindicacions entre
vacunes i revisions
Els ramaders reclamen més col.laboració al
sector potenciar la carn autòctona de qualitat

ANA / M. T.

33 Actuació sanitària 8 El cap de bestiar espera les atencions pertinents, ahir.

Ahir va ser jornada de vacunacions
i d’actuacions sanitàries del bestiar
boví de la parròquia de Canillo.
Uns 200 caps de bestiar aproxima-
dament van baixar de les pastures
de Siscaró per rebre, entre d’altres,
l’actuació sanitària dels veterinaris
contra la tuberculosi, la brucel.losi
i la leucosi. El seu destí al final del
dia, i un cop els reconeixements
mèdics van finalitzar, va ser la Vall
d’Incles.

El marc d’aquesta inspecció sa-
nitària era l’idoni per reivindicar
la carn de qualitat del país. I així
ho va fer el president de l’Associa-
ció de Pagesos i Ramaders, Miquel
Font, que va demanar la col.labora-
ció dels carnissers i del sector co-
mercial en general per tal d’incre-

mentar el percentatge de consum
d’aquesta carn d’Andorra, ja que
d’això depèn el futur del sector ra-
mader. Font va manifestar que la co-
mercialització de la carn de qualitat
té problemes, entre altres punts,
perquè «costa fer-ne una producció
lineal durant tot l’any«. La major
part de la carn s’obté entre els mesos
de març i juny.

Font també va explicar que ac-
tualment es produeix el 12% del
consum intern de carn bovina a par-
tir d’un miler de caps de bestiar al
país. La resta del consum intern
s’importa principalment d’Espanya i
França. Font va manifestar a l’ANA
que el nombre d’explotacions es
manté estable i que fins i tot algunes
han augmentat en nombre de caps
de bestiar, gràcies al fet que amb les
reduccions de les plantacions de ta-

bac s’ha permès que hi hagin més
camps disponibles per als farratges.
Fent balanç, es va mostrar satisfet
que es compleixi l’objectiu de l’enti-
tat, que és mantenir l’activitat rama-
dera.

A més, Font va fer una valoració
molt positiva de la temporada de
pastures d’aquest any, que es donarà
per finalitzada el 15 d’octubre. Les

pastures d’alta mun-
tanya han estat en
molt bones condi-
cions gràcies a les plu-
ges de la primavera i
a la ca lor i e l bon
temps que ha fet du-
rant l’estiu.

Segona revisió

La propera actuació
sanitària d’aquest bes-
tiar es realitzarà di-
lluns vinent i serà el
torn de la desparasita-
ció. Una altra bona
oportunitat per de-
mostrar i reivindicar
que la carn del Princi-
pat és equiparable a
la dels països veïns.
Tal com va dir Font
ahir, «encara hi ha
molt de marge per
poder augmentar el

percentatge».
Un cop enllestit aquest saneja-

ment, la majoria de les vaques ja es
tancaran a les seves respectives corts
per passar-hi l’hivern, i algunes en-
cara pasturaran uns dies més a Riba
Escorxada.

Fins a dia d’avui no s’ha trobat
cap cas de tuberculosi en cap par-
ròquia. H

XIFRES MILLORABLES

Actualment es produeix
el 12% del consum
intern de carn bovina
a partir d’un miler de
caps de bestiar


